
 

 
 
 

Ledenbericht	  afdeling	  Borger-‐Odoorn	  
Maart	  2018	  

	  
	  
	  

Website	  PvdA	  Borger-‐Odoorn:	  http://borgerodoorn.pvda.nl	  
Adres	  Facebook-‐pagina:	  https://www.facebook.com/PvdABorgerOdoorn	  

	  
	  
	  

In	  dit	  nummer	  
	  
1 ‘We	  hebben	  lol	  met	  elkaar’,	  door	  Erwin	  Oij	  	  
2 Jaarvergadering,	  dinsdag	  13	  maart	  	  
3 Verslag	  Jaarvergadering	  21-‐03-‐’17,	  door	  

Annelies	  Arling	  	  
4 	  Jaarverslag	  2017	  v.h.	  afdelingsbestuur,	  

door	  Annelies	  Arling	  	  	  
5 Werkplan	  2018,	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  	  
6 Jaaroverzicht	  fractie	  2017,	  door	  Henk	  Zwiep	  	  
7 Onze	  kandidaten	  voor	  de	  verkiezingen	  	  
8 Energie,	  wat	  is	  dat	  en	  wat	  doen	  we	  er	  mee?	  

Door	  Albert	  Hoven	  
9 Uitreiking	  Vrijwilligersprijs	  2017,	  door	  

Annelies	  Arling	  
10 Jaarrekening	  2017	  en	  begroting	  2018,	  door	  

Marcel	  Westerhof	  
	  

	  

	  

Colofon	  
Redactie:	  
	  	  Fien	  Heeringa	   Hoofdstraat	  5,	  9533	  PJ	  Drouwen	  

0599-‐565029	  /	  06-‐38242382	  
	   	  	  	  	  
	   	  
Verschijnt	  vier	  keer	  per	  jaar.	  	  
U	  kunt	  uw	  kopij	  e-‐mailen	  naar:	  
Fien	  Heeringa:	  	  	   fienheeringa@live.nl	  

	   	  
	  
Dit	  ledenbericht	  kunt	  u	  ook	  digitaal	  ontvangen.	  Als	  u	  
een	  digitale	  versie	  wilt	  ontvangen	  in	  plaats	  van	  de	  
papieren	  versie,	  kunt	  u	  dat	  opgeven:	  telefonisch	  of	  
per	  mail	  bij	  Fien	  (zie	  hierboven).	  
	  
	  

	  

	  
	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  
	  	  	  	  Jaarvergadering	  	  	  	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
	  	  	  	  	  op	  dinsdag	  13	  maart	  2018	  om	  19.30	  uur	  in	  Ons	  Dorpshuis,	  Hoofdstraat	  54,	  7872	  PL	  Valthe.	  
	  
	  	  	  	  	  U	  komt	  toch	  ook????	  
	  
	  



	  	  	  Bestuur	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  

Voorzitter	   Erwin	  Olij	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  (06)13128262 
	  

	  	  	  	  	  	  erwinolij@me.com 
	  Secretaris	   Annelies	  Arling	   (0591)	  513960	   arling1@hetnet.nl	  

Penningmeester	   Marcel	  Westerhof	   	   westerhof94@zonnet.nl	  
Lid	   Albert	  Hoven	   (0591)	  512	  685	   riahoven@gmail.com	  
Lid	   Riet	  Masselink	   (0599)	  615	  372	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  rietmasselink51@gmail.com	  	  
Lid	   Henk	  Bijker	   (0599)	  236	  629	   henkbijker43@me.com	  

	  
	  

Fractie	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  

Voorzitter	   Henk	  Zwiep	   (0599)	  512	  315	   	  	  	  	  	  	  hjzwiep@hetnet.nl	  
	  Lid	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Marjoleine	  Schoevers	   	  	  	  	  	  	  	  	  (0599)	  672	  721	   	  	  	  	  	  	  mschoevers@gmail.com	  
	  Lid	   Kees	  Vos	   (0591)	  513	  762	   	  	  	  	  	  	  keesvos@hotmail.com	  
	  Lid	   Jenine	  Bijker	   (0599)	  795	  009	   jeninebijker@hotmail.com	  
Fractieassistent	   Jan	  Feiken	   (0599)	  616	  688	   jfeiken@gmx.net	  

	  	  

Fractie	  PvdA	  Drenthe	  

	  Lid	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Peter	  Zwiers	   (0599)	  672144	   peter_zwiers@kpnmail.nl	  

	  	  	  Fractie	  PvdA	  Waterschap	  Hunze	  en	  Aa’s	  

	  DB	  Lid	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Fien	  Heeringa	   (0599)	  565029	  	   fienheeringa@live.nl	  

	  
	  
PvdA	  Ombudsteam	  Borger-‐Odoorn	  
Heb	  je	  problemen	  of	  kom	  je	  er	  niet	  uit	  met	  een	  instantie	  dan	  kun	  je	  altijd	  terecht	  bij	  het	  	  
ombudsteam.	  	  Ook	  niet-‐leden	  van	  de	  PvdA	  helpen	  we	  graag.	  	  	  
Tel.	  (06)	  1124	  8976,	  	  	  	  	  ombudsteamborgerodoorn@gmail.com	  

	  
Sparen	  voor	  de	  campagne:	  	  uw	  bijdrage	  storten	  op	  rekeningnummer	  	  NL36RABO0149674384	  	  
t.n.v.	  PvdA	  Borger-‐Odoorn.	  

	  
Kees	  Dekkinga	  Fonds	  	  (06)	  1884	  6352.	  	  
Uw	  bijdrage	  storten	  op	  rekeningnummer	  	  NL98RABO0140375430	  	  t.n.v.	  Kees	  Dekkinga	  Fonds	  te	  Borger	  

	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
	  
	  



Donatie	  voor	  de	  campagne	  
	  
Het	  bestuur	  van	  de	  afdeling	  en	  de	  campagnecommissie	  dankt	  de	  leden	  die	  een	  bijdrage	  hebben	  gestort	  
voor	  de	  campagne	  voor	  de	  gemeenteraadverkiezing.	  Door	  de	  bijdrage	  heeft	  de	  campagnecommissie	  
een	  aantal	  plannen	  kunnen	  realiseren.	  Ook	  hebben	  vrijwilligers	  tijdens	  de	  campagnedagen	  voor	  koffie,	  
thee	  en	  broodjes	  gezorgd.	  Dank	  daarvoor.	  
	  

o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  
	  

‘We	  hebben	  lol	  met	  elkaar’	  
	  

	   	  

        

	  
Het	  is	  begin	  februari	  als	  ik	  deze	  zinnen	  tik.	  	  
De	  campagne	  voor	  de	  gemeenteraadverkiezing	  
2018	  komt	  op	  stoom.	  We	  laten	  ons	  in	  rode	  
jasjes	  en	  met	  onze	  PvdA-‐tent	  en	  vlag	  in	  elk	  
dorp	  van	  Borger-‐Odoorn	  zien.	  We	  hebben	  lol	  
met	  elkaar	  en	  dat	  straalt	  over	  op	  de	  mensen	  
die	  we	  op	  straat	  tegenkomen.	  Onze	  kandidaten	  
voor	  de	  gemeenteraad	  dragen	  tijdens	  de	  
debatten	  onze	  idealen	  en	  plannen	  sprankelend	  	  
voor	  het	  voetlicht.	  
Zo	  moet	  de	  PvdA	  zijn:	  we	  zoeken	  de	  inwoners	  
op,	  we	  zijn	  benaderbaar,	  we	  zijn	  scherp	  in	  het	  
politieke	  debat,	  we	  blaten	  niet	  na	  wat	  anderen	  
partijen	  roepen,	  maar	  we	  doen	  ons	  eigen	  ding,	  
waardoor	  we	  herkenbaar	  zijn.	  

Ik	  ben	  trots	  op	  onze	  leden	  die	  zich	  inspannen	  
voor	  een	  geslaagde	  campagne	  en	  op	  iedereen	  
die	  de	  PvdA	  een	  goed	  hart	  toedraagt.	  
We	  hebben	  een	  prachtige,	  evenwichtige	  lijst	  
(vrouwen,	  mannen,	  jongeren,	  ouderen)	  met	  
trappelende	  kandidaten	  voor	  de	  
gemeenteraad.	  
Ik	  zie	  u	  graag	  op	  onze	  jaarvergadering	  op	  13	  
maart	  in	  Ons	  Dorpshuis	  in	  Valthe	  en	  op	  de	  
bijzondere	  	  
ledenvergadering	  op	  22	  maart	  in	  de	  Wijkplaats	  
in	  Valthermond.	  
	  
Erwin	  Olij

	  
o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  
	  

Jaarvergadering	  dinsdag	  13	  maart	  2018	  
Plaats:	  Ons	  Dorpshuis,	  Hoofdstraat	  54	  7872	  PL	  Valthe.	  	  	  Tijd:	  19.30	  uur.	  
	  
Agenda:	  
01	  Opening	  door	  de	  voorzitter	  
02	  Ingekomen	  stukken,	  mededelingen	  
03	  Verslag	  jaarvergadering	  21-‐3-‐2017	  
04	  Jaarverslag	  2017	  bestuur	  
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05	  Werkplan	  2018	  bestuur	  
06	  Financieel	  verslag	  2017;	  Begroting	  2018	  
07	  Verslag	  kascommissie	  door	  Jenine	  Bijker	  en	  Tammo	  Meedendorp.	  Reserve	  Willy	  Windt	  	  
08	  Verkiezing	  kascommissie:	  Jenine	  Bijker(aftredend),	  Tammo	  Meedendorp,	  Willy	  Windt.	  Reserve….	  
09	  Samenstelling	  bestuur:	  

• 	  Voorzitter	   	   Erwin	  Olij	  
• Secretaris	   	   Annelies	  Arling.	  	  Aftredend	  in	  2020	  en	  niet	  herkiesbaar	  
• Penningmeester	   Marcel	  Westerhof.	  Aftredend	  in	  2019	  
• Lid	   	   	   Albert	  Hoven.	  
• Lid	   	   	   Riet	  Masselink.	  Aftredend	  in	  2018	  en	  niet	  herkiesbaar	  
• Lid	   	   	   Henk	  Bijker.	  Aftredend	  in	  2020	  

Kandidaten	  voor	  het	  bestuur	  kunnen	  zich	  aanmelden	  een	  half	  uur	  voor	  de	  vergadering.	  Informatie	  bij	  
de	  voorzitter	  en/of	  secretaris.	  
10	  Politiek	  jaarverslag	  2017	  van	  de	  fractie	  door	  Henk	  Zwiep	  
11	  Verslagen	  van	  de	  campagneleider,	  vertegenwoordiger	  Congres	  en	  Gewest,	  Ombudsteam,	  KDF.	  
12	  	  Afgevaardigden:	  

• Congres:	  met	  ingang	  van	  januari	  2017	  Sylvo	  Gaastra	  
• Gewest:	  Albert	  Hoven,	  Annelies	  Arling	  
• Campagneleider:	  Jan	  Feiken	  
• Website:	  	  Henk	  Bijker,	  Jan	  Feiken	  
• Ombudsteam:	  Riet	  Masselink,	  Jan	  Kamstra	  
• Redactie	  ledenbericht:	  Fien	  Heeringa	  en	  een	  vacature	  

13	  Thema	  Zorg	  ,door	  Jenine	  Bijker	  
14	  Rondvraag	  en	  sluiting	  
	  
	  
o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  –	  o	  
	  

Verslag	  Jaarvergadering	  21-‐3-‐2017	  	  
in	  de	  Wijkplaats	  te	  Valthermond	  
	  
Aanwezig	  20	  personen.	  Afwezig	  met	  kennisgeving	  Riet	  Masselink,	  Jenine	  Bijker.	  
Voorzitter	  Sylvo	  Gaastra	  opent	  de	  vergadering	  om	  19.30	  uur	  en	  heet	  allen	  welkom.	  De	  aanwezigen	  
nemen	  een	  ogenblik	  stilte	  in	  acht	  i.v.m.	  het	  overlijden	  van	  Menno	  Hilverts	  in	  2016.	  	  
De	  voorzitter	  refereerde	  aan	  de	  uitslag	  van	  de	  Tweede	  Kamerverkiezingen	  die	  voor	  de	  PvdA	  erg	  slecht	  
was;	  maar	  ook	  moet	  de	  partij	  en	  m.n.	  de	  afdeling	  vooruit	  kijken;	  in	  maart	  2018	  worden	  de	  
Gemeenteraadverkiezingen	  gehouden.	  
Jacob	  Bruintjes	  geeft	  een	  analyse	  van	  de	  uitslag	  verkiezing	  Tweede	  kamer.	  

• In	  de	  afgelopen	  periode	  waren	  er	  een	  hoop	  slechte	  peilingen.	  
• Na	  een	  periode	  van	  3	  jaar	  VVD-‐PvdA	  stonden	  de	  peilingen	  voor	  de	  PvdA	  op	  13	  zetels	  en	  de	  

uitslag	  gaf	  9	  zetels.	  De	  PvdA	  heeft	  het	  niet	  goed	  gedaan.	  
• De	  opkomst	  :	  opkomst	  van	  de	  PvdA	  kiezers	  is	  niet	  goed	  geweest..	  
• Landelijk	  heeft	  de	  PvdA	  77%	  van	  de	  stemmen	  verloren	  en	  in	  Drenthe	  is	  het	  gemiddeld	  72%.	  
• Uitschieters:	  de	  gemeente	  Emmen	  heeft	  veel	  PVV-‐stemmers	  evenals	  Borger-‐Odoorn.	  	  

Verspreid	  over	  de	  provincie	  geeft	  het	  een	  ander	  beeld.	  De	  SP	  doet	  het	  in	  Drenthe	  beter.	  
• Tijd	  nodig	  voor	  herstel;	  bezinnen	  op	  positie.	  
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• Hoe	  is	  het	  effect	  op	  de	  Gemeenteraadverkiezingen.	  Nu	  in	  de	  afdeling	  actief	  zijn;	  jeugd	  een	  kans	  
geven;	  het	  besturen	  van	  Gemeente,	  Provincie	  en	  Landelijk	  is	  een	  groot	  goed	  en	  daar	  is	  de	  PvdA	  
altijd	  goed	  in	  geweest.	  Het	  bestuur	  van	  de	  afdeling	  moet,	  samen	  met	  leden	  en	  
samenwerkingsverbanden	  de	  kar	  trekken;	  ondersteuning	  vanuit	  het	  Gewest	  Drenthe	  en	  van	  
daaruit	  met	  de	  afdelingen	  in	  gesprek;	  er	  is	  nog	  geen	  plan	  van	  aanpak.	  

• Wat	  zou	  de	  afdeling	  nu	  moeten	  doen;	  sociaal	  democratie	  invullen	  en	  de	  PvdA	  is	  het	  doel	  om	  
dat	  te	  bereiken.	  Eigen	  idealen	  scherp	  neerzetten.	  	  De	  landelijke	  afspiegeling	  raakt	  de	  lokale	  
politiek.	  De	  PvdA	  was	  een	  volkspartij;	  andere	  stromingen	  in	  het	  land;	  andere	  verdeling	  van	  
zetels.	  

• Wat	  gaan	  we	  in	  de	  afdeling	  doen?	  Programma:	  verbinding,	  samenwerking	  met	  
buurgemeenten,	  procesverandering.	  	  

Verslag	  jaarvergadering	  22-‐3-‐2016:	  vastgesteld.	  
Jaarverslag	  bestuur	  2016:	  Vastgesteld.	  N.a.v.	  samenwerking	  met	  buurgemeenten	  heeft	  meerwaarde.	  
Werkplan	  2017:	  Vastgesteld.	  N.a.v.	  plan	  Kiezerspanel	  gemaakt	  door	  Sylvo.	  Verkiezing	  vrijwilliger	  in	  
2018	  over	  2017.	  Het	  KDF	  bestuurswisseling.	  De	  aanvragen	  voor	  het	  Ombudsteam	  	  slapende	  houden	  of	  
opheffen.	  
Financieel	  verslag	  2016.	  N.a.v.	  de	  bijdrage	  voor	  het	  verkiezingsfonds	  2017	  en	  2018	  samentrekken.	  	  
Verslag	  Kascommissie	  door	  Jacob	  Bruintjes	  en	  Jenine	  Bijker:	  de	  verslagen	  zijn	  in	  orde	  bevonden	  ;	  de	  
penningmeester	  wordt	  decharge	  verleend.	  	  
Verkiezing	  kascommissie:	  Jenine	  Bijker,	  Tammo	  Meedendorp	  en	  reserve	  Willie	  Windt.	  
Samenstelling	  Bestuur:	  

• Voorzitter	  Sylvo	  Gaastra.	  	   	   aftredend	  en	  niet	  herkiesbaar,	  kandidaat	  Erwin	  Olij.	  
• Secretaris	  Annelies	  Arling.	   	  	   herkozen,	  aftredend	  in	  2020.	  
• Penningmeester	  Marcel	  Westerhof.	   Aftredend	  in	  2019.	  
• Lid	  Albert	  Hoven.	  
• Lid	  Riet	  Masselink.	   	   	   Aftredend	  in	  2018.	  
• Lid	  Henk	  Bijker.	  	   	   	   Herkozen,	  aftredend	  in	  2020.	  

Kandidaat	  voor	  het	  voorzitterschap	  ,	  Erwin	  Olij	  ,	  wordt	  met	  algemene	  stemmen	  en	  applaus	  
aangenomen;	  er	  volgt	  nog	  een	  gesprek	  met	  Erwin,	  Sylvo	  en	  Henk	  Zwiep	  over	  de	  voortgang	  van	  de	  
afdeling	  en	  de	  komende	  verkiezingen.	  De	  secretaris	  dankt	  	  Sylvo	  Gaastra,	  met	  een	  terugblik	  van	  
opmerkelijke	  gebeurtenissen	  tijdens	  het	  voorzitterschap,	  voor	  zijn	  inzet.	  Met	  applaus	  en	  een	  flesje	  wijn	  
wordt	  afscheid	  genomen.	  Sylvo	  neemt	  de	  taak	  op	  zich	  van	  Congresganger	  en	  houdt	  de	  zaken	  in	  de	  
gaten	  van	  de	  Politieke	  Ledenraad.	  
Politiek	  Jaarverslag	  2016	  van	  de	  fractie	  door	  Henk	  Zwiep.	  Geen	  opmerkingen,	  verslag	  is	  vastgesteld.	  
Henk	  plaatst	  een	  aantal	  opmerkingen.	  We	  maken	  politiek	  in	  de	  gemeente	  Borger-‐Odoorn	  en	  we	  willen	  
genuanceerd	  bezig	  zijn.	  Er	  zijn	  plannen	  om	  meer	  werkbezoeken	  af	  te	  leggen;	  het	  kost	  tijd	  maar	  je	  doet	  
het	  omdat	  het	  ook	  leuk	  is.	  De	  fractie	  moet	  vooruit	  kijken.	  Inhoudelijk	  moet	  er	  gescoord	  worden	  m.n.	  op	  
bereikbaarheid	  (glasvezel)	  en	  de	  zorg	  en	  werk.	  	  Het	  thema	  Wind	  openbreken	  en	  	  een	  nieuwe	  lobby	  
over	  zonnepanelen	  in	  Den	  Haag	  aangaan,	  gesteund	  door	  de	  provincie.	  
Verslag	  Campagne	  2016-‐2017.	  Vastgesteld.	  N.a.v.	  	  

• Campagne	  i.s.m	  	  samenwerkingsverband	  Boceh.	  (Borger-‐Odoorn,	  Coevorden,	  Emmen,	  
Hardenberg)	  Politiek	  cafe,	  kopstukken	  uit	  Den	  Haag	  op	  campagne	  in	  de	  afdelingen,	  
jongerenmiddagen	  op	  Stenden	  Hoge	  school.	  

• Eigen	  campagne	  in	  de	  afdeling	  m.n.	  in	  Borger	  en	  Nieuw-‐Buinen.	  

Afgevaardigden.	  
Fractie	  en	  bestuur	  v.v.	  	   Albert	  Hoven,	  Henk	  Bijker,	  Annelies	  Arling,	  Kees	  Vos.	  
Congres	   	   Sylvo	  Gaastra.	  
Gewest	  	   	   Albert	  Hoven,	  Annelies	  Arling.	  



5 	  
5	  

Campagneleider	   Jan	  Feiken.	  
Website	   	   Henk	  Bijker,	  Jan	  Feiken.	  
Ombudsteam	   	   ????????	  
Redactie	  Ledenbericht	   Fien	  Heeringa.	   	  
	  
Verkiezing	  gemeenteraad	  2018.	   	  

• Scoutingscommissie	  aan	  het	  werk	  om	  nieuwe	  kandidaten	  te	  werven.	  Sylvo	  Gaastra,	  Henk	  
Zwiep,	  Jan	  Feiken.	  Brief	  naar	  de	  leden	  om	  zich	  aan	  te	  melden.	  Zittende	  fractie	  benaderen.	  
Advertentie	  in	  de	  krant.	  (	  Annelies	  heeft	  lijst	  mogelijke	  kandidaten	  aangeleverd.)	  De	  
kandidaten	  moeten	  de	  lokale	  politiek	  een	  beetje	  kennen.	  Sylvo	  onderzoekt	  via	  werk	  en	  Henk	  
doet	  een	  belronde.	  

• Kandidaatstellingscommissie:	  Jacob	  Bruintjes,	  Mariet	  Talens,	  Sylvo	  Gaastyra?,	  Trientsje	  
Slagman?	  	  Schriftelijke	  ondersteuning	  Annelies	  Arling.	  

• Gesprekken	  na	  de	  zomervakantie.	  
• Programmacommissie:	  	  Henk	  Zwiep,	  Jacob	  Bruintjes,	  Marjoleine	  Schoevers	  en	  Trientsje	  

Slagman.	  Voorstel	  inhoud:	  verbinden	  aan	  de	  kiezer,	  relatie	  met	  kiezers,	  rol	  Van	  Waarde.	  

Rondvraag:	  	  2e	  secretaris,	  mandaat	  aan	  het	  bestuur.	  
De	  voorzitter	  sluit	  om	  10.00	  uur	  de	  vergadering.	  	  
	  
Annelies	  Arling,	  mei	  2017	  
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Jaarverslag	  2017	  van	  het	  Afdelingsbestuur	  
	  
Het	  bestuur	  heeft	  in	  2017	  17	  keer	  vergaderd;	  
waarvan	  12	  bestuursvergaderingen;	  1	  
werkvergadering	  met	  fractie	  en	  genodigden;	  2	  
vergaderingen	  met	  campagnecommissie,	  
programmacommissie,	  
kandidaatstellingscommissie;	  1	  jaarvergadering	  
en1	  ledenraadpleging.	  Afgevaardigden	  van	  het	  
bestuur	  wonen	  vergaderingen	  bij	  van	  de	  
fractie,	  het	  Gewest	  en	  Boceh.	  
In	  2017	  ter	  voorbereiding	  op	  de	  
gemeenteraadverkiezing	  in	  maart	  2018	  heeft	  
de	  programmacommissie,	  bestaande	  uit	  Henk	  
Zwiep,	  Marjoleine	  Schoevers,	  Jacob	  Bruintjes	  
het	  concept	  en	  later	  het	  definitieve	  programma	  
samengesteld.	  Thema’s:	  inleven,	  verbinden,	  
meedoen.	  Onderwerpen	  zijn:	  werk	  en	  inkomen,	  
wonen,	  zorg,	  cooperatie.	  
De	  scoutingscommissie,	  bestaande	  uit	  Henk	  
Zwiep,	  Marjoleine	  Schoevers,	  Jan	  Feiken,	  heeft	  
voorgesprekken	  gevoerd	  met	  leden	  en	  heeft	  
weving	  gedaan	  bij	  niet-‐leden.	  
De	  kandidaatstellingscommissie,	  bestaande	  uit	  	  
Trijntsje	  Slagman	  (voorzitter),	  Mariet	  Thalens,	  
Jacob	  Bruintjes	  hebben	  in	  september	  2017	  8	  

gesprekken	  gevoerd	  met	  kandidaten	  en	  een	  
conceptlijst	  samengesteld.	  Ondersteuning	  had	  
de	  commissie	  van	  het	  secretariaat	  voor	  de	  
verslaglegging.	  
Op	  28-‐11-‐2017	  zijn	  in	  de	  Ledenraadpleging	  het	  
Verkiezingsprogramma	  en	  de	  Kandidatenlijst	  
(14	  personen)	  vastgesteld	  met	  Henk	  Zwiep	  als	  
lijsttrekker	  en	  beoogd	  wethouder.	  	  
Vervolgens	  zijn	  in	  februari	  2017	  de	  formulieren	  	  
van	  de	  Kieswet	  H-‐1,	  H3-‐1	  en	  H-‐9	  ingevuld	  en	  
ondertekend	  door	  het	  bestuurssecretariaat	  van	  
de	  PvdA	  en	  de	  kandidaten	  en	  goedgekeurd	  in	  
februari	  2017	  op	  het	  Gemeentehuis.	  Daarmee	  
is	  de	  kandidatenlijst	  	  en	  deelname	  aan	  de	  
Gemeenteraadverkiezing	  gehouden	  op	  21	  
maart	  2018	  vastgesteld.	  
De	  Campagnecommissie,	  bestaande	  uit	  Jan	  
Feiken	  met	  ondersteuning	  van	  Henk	  Zwiep,	  
Erwin	  Olij	  en	  Annelies	  Arling,	  heeft	  
voorbereidingen	  gedaan	  voor	  de	  
campagnedagen,	  begroting	  samengesteld	  ,	  
folders	  en	  flyers	  ontworpen.	  
1.	  Inhoudelijke	  onderwerpen,	  thema’s.	  
1.1.Werkbijeenkomst	  op	  21-‐1-‐2017	  van	  
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bestuur	  ,	  fractie	  en	  actieve	  leden	  over	  de	  
volgende	  thema’s:	  verkiezingen	  gemeenteraad	  
maart	  2018,	  campagne.	  Er	  werd	  gebrainstormd	  
op	  de	  volgende	  onderwerpen:	  werk	  en	  
werkgelegenheid,	  zorg,	  onderwijs,	  cultuur	  en	  
wonen,	  sola-‐parken,	  glasvezel,	  
toegankelijkheid.	  
1.2.	  Jaarvergadering	  21-‐3-‐2017	  met	  
bestuurswisseling.	  Sylvo	  Gaastra	  trad	  af	  als	  
voorzitter	  en	  Erwin	  Olij	  werd	  met	  algemene	  
stemmen	  aangenomen.	  
	  	  1.3.	  Aandachtspunten	  die	  in	  de	  
bestuursvergaderingen	  en	  n.a.v.	  de	  
fractievergaderingen	  aan	  de	  orde	  zijn	  geweest:	  
*	  Langer	  zelfstandig	  wonen	  voor	  ouderen,	  voor	  
mensen	  met	  een	  beperking	  toegankelijkheid	  
van	  gebouwen	  en	  openbare	  voorzieningen,	  
levensloop	  bestendig	  wonen.	  
*	  Glasvezel:	  	  bereikbaar,	  betaalbaar,	  
beschikbaar.	  
*	  Windenergie,	  zonne-‐energie,	  zonneparken.	  
*	  Spoorlijn	  Veendam-‐Stadskanaal-‐Emmen.	  
*	  N34	  problematiek	  Slenerweg	  en	  
alternatieven.	  
*	  Tweede	  kamer	  Verkiezing	  maart	  2017:	  
campagneactiviteiten	  in	  o.a.	  Atlastheater	  met	  
thema	  Krimp.	  Bijdrage	  van	  afdeling	  Borger-‐
Odoorn	  met	  stelling	  van	  fractievoorzitter	  Henk	  
Zwiep:	  Beschikbaar,	  Bereikbaar,	  Betaalbaar.	  
*	  Aandacht	  voor	  laaggeletterdheid	  m.n.	  de”	  
Verteltas”	  van	  de	  Poolster	  uit	  Nieuw-‐Buinen.	  
	  1.4.	  Onderwerpen	  die	  specifiek	  vanuit	  de	  
fractie	  zijn	  besproken:	  
*	  Toegankelijkheid,	  overlegstructuur	  Sociale	  
Teams,	  handhaving	  drank-‐	  en	  horecawet,	  
voorjaarsnota,	  onderhoud	  wegen,	  onderzoek	  
Rekenkamer	  over	  Citaslow,	  duurzaamheid	  en	  
verbinding,	  Wijkschouw	  in	  Nieuw-‐Buinen,	  
2	  Acties	  vanuit	  het	  bestuur.	  
2.1.	  Verkiezing	  vrijwilliger	  2016,	  gekozen	  door	  
de	  bevolking	  in	  februari	  2017,	  was	  Henk	  Smid	  
van	  VVV	  Valthermond.	  Hij	  ontving	  een	  
oorkonde	  en	  een	  dinerbon.	  De	  andere	  
genomineerden	  waren	  de	  Plusbus	  en	  Alle	  van	  
Veen.	  	  
2.2.	  Werkbezoek	  van	  bestuur	  en	  fractie	  bij	  
project	  Nije	  Daip	  in	  Nieuw-‐Buinen.	  Uitleg	  werd	  
gegeven	  door	  Anne	  Kwant	  van	  de	  
Huurdersvereniging.	  Aan	  de	  orde	  kwam	  de	  
voorgang	  van	  de	  woningbouw,	  energie	  gebruik	  
van	  de	  woningen,	  contacten	  met	  Lefier.	  
2.3	  Medewerking	  werd	  verleend	  aan	  een	  
project	  van	  Harm	  Brouwer	  :	  onderwerp	  
“Levensverhalen”	  Geef	  Drenthe	  weer	  een	  

Stem.	  Gesprekken	  vonden	  plaats	  met	  Anne	  
Kwant,	  Albert	  Hoven	  en	  Be	  Wieringh.	  
2.4.	  Een	  mooie	  gewoonte	  voor	  leden	  van	  het	  
bestuur,	  fractie	  en	  leden	  van	  de	  werkgroepen	  is	  
de	  jaarlijkse	  BBQ.	  Een	  moment	  om	  bij	  te	  
praten,	  plannen	  te	  maken,	  binding	  met	  elkaar	  
te	  hebben	  en	  het	  nieuwe	  seizoen	  in	  te	  gaan.	  
2.5.	  Kerstmarkt	  op	  zaterdag	  9	  december	  2017	  
in	  het	  MFA	  te	  Nieuw-‐Buinen.	  Aangeboden	  
werden	  kerstballen	  met	  een	  wenskaartje.	  Doel	  
van	  deze	  actie	  is	  de	  presentatie	  van	  de	  PvdA	  
afdeling	  Borger-‐Odoorn	  en	  om	  actief	  met	  
belangstellenden	  in	  gesprek	  te	  gaan.	  
3.	  Leden	  van	  de	  afdeling.	  	  	  	  	  	  
De	  afdeling	  heeft	  in	  2017	  opnieuw	  een	  
terugloop	  van	  het	  aantal	  leden	  gehad.	  De	  
oorzaak	  van	  de	  terugloop	  is	  het	  overlijden	  van	  
een	  aantal	  leden,	  opzeggingen	  en	  verhuizingen.	  
Reden	  van	  de	  opzeggingen	  zijn	  veelal	  onvrede	  
met	  de	  landelijke	  politiek.	  Ook	  kon	  de	  afdeling	  
een	  hele	  kleine	  stijging	  van	  het	  ledenaantal	  
zien.	  Het	  ledenaantal	  stond	  per	  1	  oktober	  2014	  
op	  156,	  per	  1	  oktober	  2015	  op	  126	  en	  op	  1	  
oktober	  2016	  op	  112.	  Per	  1	  oktober	  2017	  heeft	  
de	  afdeling	  115	  leden.	  
4.	  Ledenbinding	  en	  communicatie	  met	  de	  
leden.	  
4.1.	  Het	  Ledenbericht	  verschijnt	  zo	  mogelijk	  3	  -‐	  
4	  keer	  per	  jaar.	  De	  redactie	  bestaat	  uit	  Fien	  
Heeringa	  .	  	  Er	  is	  dringend	  aanvulling	  gewenst	  
om	  het	  Ledenbericht	  te	  laten	  voortbestaan.	  
Ondersteuning	  heeft	  de	  redactie	  tot	  nu	  toe	  van	  
het	  secretariaat.	  Het	  Ledenbericht	  bevat	  vaste	  
rubrieken,	  actualiteiten;	  het	  bestuur	  en	  fractie	  
verzorgen	  meestal	  de	  copy.	  Getracht	  is	  om	  de	  
leden	  te	  bewegen	  het	  Ledenbericht	  digitaal	  te	  
ontvangen,	  uitgezonderd	  als	  er	  geen	  
mogelijkheden	  zijn.	  Na	  herhaald	  verzoek	  zit	  er	  
nog	  geen	  schot	  in.	  	  
4.2.	  De	  website	  heeft	  2	  webmasters:	  Jan	  Feiken	  
en	  Henk	  Bijker.	  	  	  
4.3.	  PR,	  berichten	  via	  de	  pers,	  nieuwsbrieven	  
via	  mailadressen	  van	  leden.	  Het	  secretariaat	  
beschikt	  niet	  over	  alle	  juiste	  mailadressen.	  Bij	  
nieuws	  op	  korte	  termijn	  is	  het	  niet	  mogelijk	  alle	  
leden	  te	  bereiken.	  Een	  verzoek	  aan	  de	  leden	  
om	  mailadressen	  door	  te	  geven	  of	  bij	  
veranderingen	  het	  juiste	  mailadres	  door	  te	  
geven	  aan	  het	  secretariaat:	  arling1@hetnet.nl	  
4.4.	  Huldigen	  jubilarissen.	  Een	  mooie	  gewoonte	  
om	  trouwe	  leden	  te	  huldigen.	  In	  de	  maand	  
april/mei	  2017	  werd	  een	  bezoek	  gebracht	  aan	  
de	  jubilarissen	  M.	  Hulshof	  en	  L.	  Onrust	  (25	  jaar	  
lid)	  en	  bij	  H.	  Ubels.	  (65	  jaar	  lid)	  	  Aan	  de	  
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keukentafel	  ontstonden	  	  mooie	  gesprekken	  
over	  het	  lidmaatschap	  en	  over	  de	  personen	  die	  
in	  de	  partij	  veel	  hebben	  betekend.	  
5.	  Contacten	  met	  Fractie	  en	  Gewest.	  
Leden	  van	  het	  bestuur	  bezoeken	  zo	  mogelijk	  de	  
fractie-‐	  en	  raadsvergaderingen,	  evenals	  de	  
gewestelijke	  vergaderingen.	  Een	  vast	  fractielid	  
bezoekt	  de	  bestuursvergaderingen	  en	  er	  is	  een	  
uitwisseling	  van	  verslagen.	  Op	  afroep	  kan	  het	  
bestuur	  de	  fractievoorzitter	  en	  de	  gewestelijke	  
voorzitter	  vragen	  om	  bij	  ’n	  bestuursvergadering	  
aanwezig	  te	  zijn.	  Zo	  mogelijk	  bezoeken	  leden	  
van	  het	  bestuur	  de	  Gewestelijke	  vergaderingen	  
en	  de	  vergaderingen/themabijeenkomsten	  van	  
de	  Werkgroep	  Ouderen	  van	  het	  Gewest.	  De	  
onderwerpen	  die	  in	  2017	  in	  de	  Gewestelijke	  
vergaderingen	  aan	  de	  orde	  zijn	  geweest,	  zijn	  de	  
samenwerking	  met	  de	  afdelingen,	  verkiezingen	  
Tweede	  Kamer	  en	  Gemeenteraad,	  campagne.	  
Onderwerpen	  die	  in	  groepen	  besproken	  zijn,	  
zijn:	  wonen,	  werk	  en	  werkgelegenheid,	  
opleiding,	  inkomen	  en	  zekerheid,	  
minimabeleid,	  zorg,	  communicatie,	  
duurzaamheid.	  	  Zo	  nodig	  	  kunnen	  de	  afdelingen	  
ondersteuning	  vragen	  bij	  de	  website.	  De	  
afdelingen	  zijn	  ingedeeld	  in	  een	  cluster.	  De	  

afdeling	  Borger-‐Odoorn	  vormt	  een	  cluster	  met	  
de	  afdeling	  Emmen	  en	  Coevorden.	  Een	  
vertegenwoordiging	  van	  de	  afdeling	  was	  
aanwezig	  bij	  het	  afscheid	  van	  Agnes	  Wolbert.	  
Haar	  werd	  een	  middag	  aangeboden	  met	  
onderwerpen	  op	  het	  gebied	  van	  zorg.	  
6.	  Contacten	  met	  Landelijke	  PvdA.	  
Vaste	  afgevaardigde	  in	  2017	  voor	  de	  
Ledenraadpleging	  en	  het	  Congres	  is	  Sylvo	  
Gaastra.	  Er	  is	  nu	  een	  mogelijkheid	  tot	  digitaal	  
volgen	  en	  stemmen	  	  sinds	  2016.	  
7.	  Contacten	  met	  andere	  afdelingen.	  
7.1.	  De	  afdeling	  participeert	  in	  de	  groep	  Boceh	  
(samenwerking	  Borger-‐Odoorn,	  Coevorden,	  
Emmen	  en	  Hardenberg)	  voor	  	  een	  gezamenlijk	  
overleg	  m.b.t.	  actuele	  onderwerpen	  en	  een	  
uitwisseling	  van	  ervaringen	  op	  het	  gebied	  van	  
campagne,	  ombudsteam,	  verkiezingen,	  
scouting.	  Plannen	  worden	  gemaakt	  om	  in	  2017	  
en	  in	  2018	  elkaar	  in	  verkiezingstijd	  te	  
versterken	  en	  bij	  te	  staan	  in	  de	  campagne.	  Er	  is	  
een	  twee	  maandelijks	  overleg	  waar	  de	  
voorzitter	  en	  de	  secretaris	  van	  de	  afdeling	  bij	  	  
aanwezig	  zijn.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Annelies	  Arling,	  secretari
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Werkplan 2018 PvdA Borger-Odoorn 
 
Op	  21	  maart	  2018	  vinden	  de	  gemeenteraadverkiezingen	  plaats.	  
We	  richten	  ons	  lokaal	  op	  de	  thema’s	  werk,	  inkomen,	  wonen	  en	  zorg,	  onder	  de	  noemer	  Inleven,	  
Verbinden	  en	  Meedoen.	  
Het	  terugwinnen	  van	  het	  vertrouwen	  in	  de	  PvdA	  blijft,	  net	  als	  in	  de	  afgegelopen	  jaren,	  een	  speerpunt.	  
In	  het	  samenwerkingsverband	  Borger-‐Odoorn,	  Coevorden,	  Emmen	  en	  Hardenberg	  (BOCEH)	  en	  het	  
Gewest	  zullen	  we	  meedoen	  met	  die	  activiteiten	  die	  we	  kunnen	  bemensen	  en	  van	  belang	  zijn	  voor	  
onze	  afdeling.	  
We	  verkennen	  modellen	  hoe	  onze	  afdeling	  er	  over	  vijf	  jaar	  uitziet.	  
	  
De	  reguliere	  activiteiten	  bestaan	  uit:	  
• Tien	  bestuursvergaderingen.	  
• Ledenvergadering	  (maart,	  jaarlijks).	  
• Bezoek	  aan	  ledenraad	  en	  landelijke	  congressen	  door	  de	  congresafgevaardigde.	  
• Strategisch	  beraad	  waarin	  bestuur	  en	  fractie	  de	  koers	  bespreken,	  (april	  en	  oktober,	  jaarlijks)	  	  
• Evaluatiegesprekken	  met	  fractievoorzitter	  en	  raadsleden	  (rond	  de	  zomer,	  jaarlijks)	  
• Bijwonen	  van	  gewestelijke	  vergaderingen	  en	  vergaderingen	  in	  BOCEH-‐verband,	  (PvdA-‐

afdelingen	  Borger-‐Odoorn,	  Coevorden,	  Emmen	  en	  Hardenberg.	  
• Bestuurlijk	  overleg	  met	  de	  afdeling	  Aa	  en	  Hunze(jaarlijks).	  	  
• Zorg	  voor	  en	  het	  beantwoorden	  van	  vragen	  van	  leden	  en	  niet-‐leden	  door	  middel	  van	  	  het	  

Ombudsteam	  en	  het	  Kees	  Dekkinga	  Fonds.	  
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Contact	  met	  de	  leden,	  kiezers	  en	  belangstellenden:	  
• Vier	  keer	  per	  jaar	  een	  ledenbericht.	  
• Fractie	  informeert	  op	  social	  media.	  	  
• We	  organiseren	  een	  fietstocht	  langs	  voor	  de	  gemeente	  belangrijke	  punten.	  
• We	  doen	  mee	  aan	  een	  van	  de	  NL-‐Doet	  acties	  in	  de	  gemeente.	  
• We	  gaan	  ons	  in	  de	  pers	  uitgebreid	  verantwoorden	  voor	  de	  keuzes	  die	  we	  maken	  en	  de	  acties	  

die	  we	  inzetten.	  
• We	  organiseren	  activiteiten	  rond	  de	  jubilarissen.	  
• We	  organiseren	  een	  thema-‐avond.	  	  
• We	  organiseren	  de	  verkiezing	  van	  vrijwilliger	  van	  het	  jaar	  2018.	  
• Deelnemen	  aan	  de	  Kerstmarkt	  in	  Nieuw-‐Buinen.	  

	  
Aandachtspunten:	  
• Vergrijzing	  in	  de	  PvdA.	  
• Aandacht	  voor	  scouten,	  werven	  en	  opleiden	  van	  jonge	  leden.	  
• Permamente	  campagne.	  

	  
Het	  ombudsteam	  en	  het	  Kees	  Dekkings	  Fonds:	  
• Ondersteuning	  in	  de	  telefoonkosten	  (Ombudsteam)	  en	  ondersteuning	  van	  het	  KDF	  voor	  de	  

minima.	  
	  
Op	  basis	  van	  het	  bovenstaande	  werkplan	  in	  combinatie	  met	  de	  huidige	  financiële	  situatie	  is	  de	  
begroting	  2018	  samengesteld.	  
	  
Op	  de	  jaarvergadering	  (maart)	  2018	  wordt	  het	  Werkplan	  2018	  uitgebreid	  behandeld.	  
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Jaaroverzicht	  Fractie	  2017:	  
	  
De	  fractie	  bestond	  in	  2017	  uit:	  	  

Jenine	  Bijker	  
Marjoleine	  Schoevers	  	  
Kees	  Vos	  
Jan	  Feiken	  	  
Henk	  Zwiep	  

	  
Kees	  Vos	  heeft	  op	  29	  november	  2017	  zijn	  
ontslag	  als	  raadslid	  ingediend.	  Op	  14	  
december	  is	  Jan	  Feiken	  geïnstalleerd	  als	  lid	  
van	  de	  raad	  in	  de	  vrijgevallen	  plek.	  Tot	  14	  
december	  was	  Jan	  fractie	  assistent	  en	  vanuit	  
die	  rol	  nam	  Jan	  ook	  deel	  aan	  de	  oriënterende	  
raadsbijeenkomsten.	  	  
	  
Kees	  heeft	  vanaf	  2006	  namens	  onze	  partij	  in	  
de	  raad	  gezeten.	  Hiermee	  willen	  we	  Kees	  
nogmaals	  bedanken	  voor	  de	  inzet	  als	  raadslid	  
voor	  onze	  partij	  gedurende	  ruim	  11	  jaar.	  Kees	  

heeft	  zich	  in	  die	  periode	  vooral	  laten	  zien	  op	  
de	  dossiers	  Openbare	  Orde	  en	  Veiligheid,	  
inclusief	  handhaving,	  op	  Ruimtelijk	  
Ordeningsdossiers,	  maar	  we	  zullen	  Kees	  zijn	  
inzet	  op	  verkeersveiligheid	  en	  dan	  met	  name	  
te	  noemen	  de	  veiligheid	  van	  de	  N-‐34	  in	  relatie	  
tot	  de	  afslag	  Emmen	  Noord	  en	  of	  de	  afslag	  
Klijndijk,	  blijven	  herinneren.	  Zijn	  inzet	  en	  
vasthoudendheid	  die	  hem	  daarbij	  typeerden,	  
zullen	  we	  zeker	  niet	  vergeten.	  	  
	  
We	  hebben	  in	  2017	  15	  reguliere	  
fractievergaderingen	  belegd,	  in	  principe	  de	  
maandagen	  voorafgaand	  aan	  de	  
raadsvergaderingen.	  Naast	  de	  fractie-‐	  en	  
raadsvergaderingen	  hebben	  de	  fractieleden	  
en	  fractieassistent	  informatieavonden,	  
bijeenkomsten	  met	  inwoners	  en	  instellingen	  
bijgewoond,	  maar	  ook	  kennisverrijkende	  
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bijeenkomsten	  met	  externen	  over	  
inhoudelijke	  onderwerpen.	  	  
In	  2017	  hebben	  we	  nog	  een	  aantal	  
fractiemiddagen	  belegd	  om	  met	  elkaar	  onze	  
rol	  en	  strategie	  te	  bespreken	  en	  uit	  te	  lijnen.	  
2017	  stond	  wat	  dat	  betreft	  toch	  al	  vrij	  snel	  in	  
het	  teken	  van	  het	  laatste	  jaar	  van	  deze	  coalitie	  
met	  een	  opmaat	  naar	  de	  verkiezingen	  in	  2018.	  	  	  
	  
Het	  secretariaat	  van	  de	  fractie	  is	  gedurende	  
het	  gehele	  jaar	  verzorgd	  door	  de	  familie	  
Bijker.	  Jenine	  vervult	  het	  secretariaat	  en	  bij	  
afwezigheid	  van	  Jenine	  pakt	  Henk	  deze	  rol	  
over.	  Kees	  Vos	  en	  gedurende	  het	  jaar	  
ondergetekende	  hebben	  gefunctioneerd	  als	  
penningmeester	  van	  de	  fractie.	  Verder	  was	  
Kees	  Vos	  onze	  schakel	  tussen	  de	  fractie	  en	  het	  
bestuur.	  	  
Vanuit	  de	  verbindingen	  met	  de	  provincie	  heeft	  
Roelie	  Goettsch	  als	  lid	  van	  de	  Provinciale	  
Staten	  een	  aantal	  keren	  onze	  vergadering	  
bijgewoond.	  	  
Namens	  het	  bestuur	  schuiven	  Annelies	  Arling,	  
Albert	  Hoven	  en	  Henk	  Bijker	  zeer	  regelmatig	  
aan	  bij	  de	  fractievergaderingen.	  	  
	  
In	  2017	  hebben	  we	  onder	  andere	  gesproken	  
over	  Duurzame	  energie,	  om	  beleid	  te	  	  
realiseren	  voor	  de	  zonneakkers,	  maar	  we	  
hebben	  ook	  gesproken	  over	  werkgelegenheid	  
(economisch	  beleidsplan,	  beleid	  voor	  toerisme	  	  

en	  recreatie)	  Wonen	  (de	  woonvisie)	  en	  
natuurlijk	  ook	  zorg.	  	  	  
Dat	  is	  absoluut	  geen	  volledige	  opsomming	  van	  
alle	  zaken	  waar	  we	  ons	  mee	  bezig	  hebben	  
gehouden,	  maar	  wel	  de	  onderwerpen	  die	  ons	  
als	  PvdA	  na	  aan	  het	  hart	  staan.	  	  
Het	  belangrijkste,	  inbreng	  van	  onze	  partij,	  
wordt	  door	  het	  college	  en	  andere	  leden	  van	  
de	  raad	  serieus	  genomen.	  Moties	  en	  
aanbevelingen	  die	  we	  doen	  worden	  
regelmatig	  door	  het	  college	  overgenomen	  of	  
verkrijgen	  steun	  van	  de	  overige	  leden	  van	  de	  
raad.	  We	  laten	  het	  geluid	  van	  de	  PvdA	  horen,	  
want	  we	  doen	  we	  het	  voor	  onze	  kiezers.	  En	  
zoals	  we	  beloofd	  hebben	  in	  ons	  
verkiezingsprogramma,	  willen	  we	  vooral	  
“GEWOON	  DOEN!”	  
	  
Kortom:	  
We	  zitten	  in	  de	  oppositie	  maar	  weten	  wel	  op	  
te	  komen	  voor	  de	  belangen	  van	  onze	  kiezer.	  Ik	  
ga	  er	  dan	  ook	  vanuit	  dat	  we	  bij	  de	  
verkiezingen	  op	  21	  maart	  2018	  worden	  
beloond	  voor	  onze	  inzet	  van	  de	  afgelopen	  vier	  
jaar.	  	  
	  
Henk	  Zwiep,	  Fractievoorzitter	  PvdA
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Onze	  kandidaten	  voor	  de	  gemeenteraadverkiezingen	  
	  

	  
	  1	  Henk	  Zwiep	  
De	  PvdA	  wil	  de	  gemeente	  Borger-‐Odoorn	  elke	  dag	  een	  beetje	  mooier	  
maken	  
	  
Hallo,	  de	  verkiezingen	  komen	  er	  weer	  aan.	  Een	  moment	  om	  nog	  maar	  
weer	  eens	  extra	  stil	  te	  staan	  bij	  je	  eigen	  gedachten	  waarom	  je	  je	  nog	  vier	  
jaar	  zou	  willen	  inzetten	  voor	  de	  PvdA	  Borger-‐Odoorn.	  Feitelijk	  is	  de	  basis	  
gedachte	  daarin	  niet	  zoveel	  gewijzigd	  de	  afgelopen	  periode,	  de	  noodzaak	  
om	  het	  juist	  nu	  te	  willen	  blijven	  doen	  misschien	  wel	  meer.	  Ik	  ben	  zelf	  
opgegroeid	  in	  een	  hecht	  en	  echt	  arbeidersgezin.	  Mijn	  ouders	  hebben	  er	  

had	  voorgewerkt	  om	  mij	  en	  mijn	  broer	  de	  kansen	  te	  bieden	  die	  we	  nodig	  hadden.	  We	  werden	  
gestimuleerd	  om	  te	  studeren	  en	  vooral	  ook	  om	  onze	  talenten	  te	  benutten.	  Daarbij	  was	  het	  van	  groot	  
belang	  dat	  het	  rechtvaardig	  gebeurde.	  Hoewel	  nooit	  iedereen	  gelijke	  kansen	  heeft,	  is	  het	  wel	  mijn	  
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idee	  dat	  iedereen	  die	  kansen	  moet	  krijgen,	  zodat	  iedereen	  zijn	  eigen	  talent	  kan	  ontwikkelen,	  wat	  dat	  
ook	  is.	  Daar	  zit	  een	  grote	  mate	  van	  solidariteit	  in.	  Een	  solidariteit	  die	  maakt	  dat	  je	  voor	  elkaar	  wilt	  
zorgen,	  dat	  je	  er	  wilt	  staan	  voor	  de	  mensen	  die	  je	  nodig	  hebben.	  Ook	  zit	  daar	  het	  eerlijk	  delen	  in,	  ook	  
een	  van	  onze	  grondbeginselen	  als	  PvdA.	  Daarvoor	  hebben	  we	  een	  overheid	  nodig	  die	  zorg	  draagt	  
voor	  het	  bieden	  van	  kansen,	  voor	  het	  eerlijk	  delen	  en	  solidair	  kunnen	  zijn	  met	  elkaar.	  Daarom	  wil	  ik	  
mij	  ook	  de	  komende	  vier	  jaar	  weer	  inzetten	  voor	  de	  PvdA	  Borger-‐Odoorn.	  Om	  een	  gemeente	  te	  
bouwen	  waarin	  het	  nog	  beter	  werken,	  wonen	  en	  leven	  is.	  Dat	  doen	  we	  door	  de	  komende	  vier	  jaar	  
vooral	  ook	  in	  te	  zetten	  op	  Inleven,	  Verbinden	  en	  Meedoen.	  Onze	  inwoners	  hebben	  er	  recht	  op	  dat	  
we	  ons	  Inleven	  in	  hun	  gevoelens	  en	  standpunten.	  Dat	  wil	  helemaal	  niet	  zeggen	  dat	  je	  het	  altijd	  met	  
elkaar	  eens	  moet	  zijn,	  maar	  je	  moet	  je	  wel	  willen	  verdiepen	  in	  het	  standpunt	  van	  een	  ander,	  deze	  
willen	  begrijpen	  en	  dan	  een	  keuze	  maken.	  Verder	  ben	  ik	  van	  mening	  dat	  naast	  het	  Inleven	  ook	  de	  
Verbinding	  meer	  moet	  worden	  gezocht.	  We	  moeten	  ervoor	  waken	  dat	  we	  niet	  in	  een	  situatie	  terecht	  
komen	  waarbij	  de	  Verbinding	  bij	  de	  inwoners	  helemaal	  is	  verdwenen	  en	  waarbij	  alleen	  nog	  maar	  via	  
Twitter,	  Facebook	  en	  andere	  media	  wordt	  uitgezonden	  en	  er	  niet	  meer	  wordt	  ontvangen.	  Tenslotte	  
moet	  iedereen	  kunnen	  blijven	  Meedoen,	  hoe	  complex	  de	  wereld	  misschien	  ook	  is	  gemaakt.	  	  
Inhoudelijk	  hebben	  we	  ons	  verkiezingsprogramma	  opgebouwd	  langs	  de	  drie	  belangrijkste	  thema’s	  
die	  de	  mensen	  bezig	  houden,	  namelijk	  werk,	  wonen	  en	  zorg.	  	  	  	  
Als	  er	  voldoende	  werkgelegenheid	  kan	  worden	  geboden,	  dan	  wordt	  de	  rest	  wat	  eenvoudiger.	  
Bijvoorbeeld	  armoedebestrijding	  en	  de	  kans	  om	  Mee	  te	  doen	  met	  sport	  en	  het	  sociale	  leven.	  
Namens	  de	  PvdA	  hoop	  ik	  dan	  ook	  een	  steentje	  te	  kunnen	  bijdragen	  aan	  de	  economische	  
ontwikkeling	  van	  onze	  gemeente	  en	  regio.	  Verder	  heeft	  in	  mijn	  ogen	  iedereen	  recht	  om	  op	  een	  
betaalbare	  manier	  in	  een	  mooie	  woonomgeving	  te	  wonen,	  ook	  daar	  hoop	  ik	  onder	  andere	  samen	  
met	  de	  wooncorporaties	  een	  bijdrage	  aan	  te	  kunnen	  leveren.	  Tenslotte	  ben	  ik	  van	  mening	  dat	  iedere	  
inwoner	  van	  onze	  gemeente	  de	  zorg	  moet	  kunnen	  krijgen	  die	  hij	  nodig	  heeft.	  Zodat	  we	  ons	  op	  dit	  
moment	  geen	  zorgen	  hoeven	  te	  maken	  over	  onze	  zorg	  die	  we	  later	  wellicht	  nodig	  hebben.	  Omdat	  op	  
alle	  hiervoor	  genoemde	  onderwerpen,	  hoewel	  het	  goed	  wonen	  is	  in	  onze	  gemeente,	  nog	  wel	  wat	  te	  
verbeteren	  valt,	  wil	  ik	  mij	  de	  komende	  vier	  jaar	  weer	  inzetten	  voor	  de	  PvdA	  Borger-‐Odoorn,	  zodat	  
onze	  gemeente	  elke	  dag	  een	  beetje	  mooier	  wordt.	  
	  
2	  Marjoleine	  Schoevers	  
	   	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  

Mensen	  verschillen	  van	  elkaar,	  daarom	  ben	  ik	  voor	  het	  ongelijkheidsbeginsel	  
	  
Mijn	  naam	  is	  Marjoleine	  Schoevers	  en	  ik	  woon	  in	  Borger.	  Daarvoor	  heb	  ik	  16	  
jaar	  in	  Tweede	  Exloërmond	  gewoond.	  	  
	  
Wat	  is	  mijn	  motivatie	  om	  me	  kandidaat	  te	  stellen?	  	  
In	  de	  afgelopen	  periode	  hebben	  vanuit	  de	  oppositie	  het	  beleid	  kunnen	  
beïnvloeden,	  maar	  ik	  ga	  ervoor	  om	  vanuit	  de	  coalitie	  het	  beleid	  te	  maken.	  	  

Daarbij	  staat	  voor	  mij	  voorop	  dat	  we	  als	  PvdA	  de	  verbinding	  met	  de	  inwoners	  blijven	  opzoeken.	  Ik	  wil	  
graag	  begrijpen	  waar	  onze	  inwoner	  behoefte	  aan	  heeft.	  	  
Het	  is	  nodig	  en	  mogelijk	  om	  inwoners	  en	  dorpen	  gelijke	  kansen	  te	  bieden	  om	  hun	  behoeften	  te	  
vervullen.	  	  
Daartoe	  zou	  ik	  me	  graag	  willen	  inzetten	  voor	  de	  volgende	  doelen:	  
• Opheffen	  van	  laaggeletterdheid	  
• Toegankelijke	  gebouwen,	  informatie	  en	  voorzieningen	  voor	  iedereen,	  dus	  ook	  voor	  mensen	  die	  

een	  beperking	  hebben!	  
• Een	  pilot	  met	  het	  basisinkomen	  opzetten	  in	  Borger-‐Odoorn	  	  
Hierdoor	  kunnen	  meer	  mensen	  in	  onze	  gemeente	  meedoen.	  	  
Mijn	  persoonlijke	  motto	  is:	  Mensen	  verschillen	  van	  elkaar,	  daarom	  ben	  ik	  voor	  het	  
ongelijkheidsbeginsel.	  	  
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Jenine	  Bijker	  
	  

Samenleving,	  dat	  werkt	  alleen	  als	  je	  het	  letterlijk	  neemt	  (Loesje)	  
	  
Jenine	  Bijker,	  woont	  in	  Borger,	  41	  jaar,	  samenwonend	  en	  moeder	  van	  twee	  
zoons	  van	  10	  en	  12	  jaar.	  	  
Vier	  jaar	  geleden	  heb	  ik	  het	  stokje	  over	  mogen	  nemen	  van	  mijn	  vader.	  Dat	  
leverde	  wel	  eens	  hilarische	  taferelen	  op	  omdat	  niet	  iedereen	  in	  de	  gaten	  had	  
dat	  er	  toch	  echt	  iemand	  anders	  in	  de	  plaats	  was	  gekomen.	  	  
Ik	  heb	  de	  afgelopen	  vier	  jaar	  veel	  geleerd	  en	  voldoende	  energie	  opgedaan	  om	  
volmondig	  ja	  te	  zeggen	  tegen	  een	  tweede	  termijn.	  	  
Wat	  mij	  betreft	  is	  er	  nog	  een	  belangrijke	  opdracht	  te	  gaan	  op	  het	  sociaal	  

terrein	  van	  de	  gemeente	  Borger-‐Odoorn.	  Er	  is	  de	  afgelopen	  jaren	  veel	  energie	  gestoken	  in	  de	  
overgang	  van	  de	  WMO	  en	  de	  Participatiewet,	  er	  is	  een	  sociaal	  team	  ingericht.	  Nu	  is	  het	  de	  taak	  dit	  
duurzaam	  voort	  te	  zetten.	  	  
Als	  PvdA	  moeten	  we	  streven	  naar	  passend	  werk	  en	  passende	  zorg	  voor	  alle	  inwoners.	  De	  een	  heeft	  
daar	  wat	  meer	  steun	  in	  nodig	  dan	  de	  ander.	  Het	  gaat	  mij	  aan	  het	  hart	  dat	  de	  mensen	  die	  goed	  hun	  
vraag	  kunnen	  verwoorden	  altijd	  meer	  voor	  elkaar	  krijgen	  dan	  de	  mensen	  die	  daar	  iets	  meer	  moeite	  
mee	  hebben.	  	  
Voor	  mij	  is	  het	  belangrijk	  dat	  iedere	  inwoner	  van	  de	  gemeente	  Borger-‐Odoorn	  meetelt	  en	  er	  toe	  
doet.	  Dat	  betekent	  dat	  je	  niet	  alleen	  je	  eigen	  wensen	  centraal	  stelt	  maar	  ook	  inleeft	  en	  verbindt	  met	  
je	  omgeving.	  Alleen	  samen	  kunnen	  we	  de	  gemeente	  een	  stukje	  mooier	  maken.	  	  
	  
4	  Metze	  Geertsma	  

In	  1950	  ben	  ik	  in	  Leiden	  geboren	  en	  ben	  daarmee	  het	  oudste	  kind	  
in	  het	  gezin	  met	  5	  kinderen.	  Toen	  ik	  9	  jaar	  oud	  was	  verhuisde	  ons	  
gezin	  naar	  Klazienaveen	  waar	  ik	  een	  groot	  deel	  van	  mijn	  jeugd	  heb	  
doorgebracht.	  	  Na	  een	  studieperiode	  van	  7	  jaar	  in	  Rotterdam	  
kwam	  ik	  in	  1976	  weer	  terug	  in	  Z.O.Drenthe	  alwaar	  ik	  hoofd	  werd	  
van	  een	  instelling	  voor	  opbouwwerk	  en	  maatschappelijke	  
dienstverlening.	  In	  de	  8	  jaar	  dat	  ik	  daar	  heb	  gewerkt	  heb	  ik	  me	  
vooral	  bezig	  gehouden	  met	  het	  ondersteunen	  van	  bewoners	  die	  te	  

maken	  hadden	  met	  renovatie	  of	  vervanging	  van	  hun	  huurwoningen.	  Het	  was	  hierbij	  belangrijk	  dat	  
bewoners	  hun	  schroom	  leerden	  te	  overwinnen,	  om	  zelf	  met	  de	  gemeente,	  woningcoöperatie	  en	  
aannemer	  te	  onderhandelen.	  In	  1984	  ben	  ik	  gaan	  werken	  bij	  de	  Raad	  voor	  jeugdaangelegenheden	  in	  
Drenthe	  (Borger)	  en	  ben	  me	  gaan	  toeleggen	  op	  de	  ontwikkeling	  van	  loonvormende	  projecten	  voor	  
jongeren.	  Hier	  kreeg	  ik	  voornamelijk	  te	  maken	  met	  de	  provincie,	  arbeidsbureaus,	  werkgever-‐en	  
werknemersorganisaties,	  werkgevers,	  onderwijs	  en	  Europese	  subsidieverstrekkers.	  In	  1993	  gingen	  
provinciale	  organisaties	  fuseren	  tot	  Stamm	  (centrum	  voor	  maatschappelijke	  ontwikkeling).	  Dus	  
kwam	  ik	  daar	  in	  dienst.	  
Ik	  ben	  gezegend	  met	  het	  vaderschap	  van	  vier	  kinderen	  en	  het	  opa-‐schap	  van	  eveneens	  vier	  
kleinkinderen.	  
Op	  jonge	  leeftijd	  voelde	  ik	  mij	  aangetrokken	  tot	  de	  sociaaldemocratie	  en	  werd	  in	  mijn	  17de	  
levensjaar	  lid	  van	  de	  FJG.	  In	  1972	  van	  de	  Pv/dA.	  	  	  	  
Sociaaldemocratie	  betekent	  voor	  mij	  de	  inspanningsverplichting	  om	  onze	  welvaart	  rechtvaardig	  te	  
verdelen	  (eerlijk	  delen).	  Mensen	  zijn	  gelijkwaardig	  aan	  elkaar	  en	  we	  kunnen	  er	  van	  uit	  gaan	  dat	  
iedereen	  naar	  vermogen	  haar	  of	  zijn	  bijdrage	  levert	  aan	  onze	  samenleving.	  De	  juf	  van	  de	  basisschool	  
doet	  belangrijk	  en	  fantastisch	  werk	  en	  draagt	  niet	  minder	  bij	  dan	  de	  manager	  van	  het	  UMCG	  die	  dan	  
wel	  het	  tienvoudige	  aan	  inkomen	  geniet.	  Dat	  vind	  ik	  geen	  rechtvaardige	  verdeling.	  	  Mensen	  die	  niet	  
kunnen	  deelnemen	  verdienen	  ondersteuning,	  hulp	  om	  weer	  mee	  te	  kunnen	  doen.	  Als	  dat	  niet	  lukt	  
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dan	  horen	  ze	  er	  nog	  steeds	  bij	  en	  blijft	  men	  recht	  op	  een	  inkomen	  hebben.	  Dit	  is	  één	  van	  de	  redenen	  
waarom	  ik	  voorstander	  ben	  van	  het	  basisinkomen.	  En	  verder	  het	  cliché	  maar	  nog	  steeds	  geldig	  “de	  
sterkste	  schouder	  draagt	  de	  zwaarste	  last”.	  
In	  mijn	  werk	  heb	  ik	  vaak	  te	  maken	  gehad	  met	  de	  afstand	  van	  de	  overheid	  tot	  de	  burger.	  Dat	  komt	  
vaak	  tot	  uiting	  in	  een	  soort	  Babylonische	  spraakverwarring	  alsof	  er	  op	  z’n	  minst	  twee	  verschillende	  
talen	  worden	  gesproken.	  Naar	  mijn	  mening	  heeft	  onze	  partij	  met	  een	  lange	  bestuurstraditie	  daartoe	  
net	  als	  anderen,	  aan	  bijgedragen.	  Vervolgens	  hebben	  we	  ons	  laten	  wegdrukken	  door	  z.g.	  
populistische	  groeperingen.	  In	  onze	  gemeente	  kennen	  we	  die	  in	  de	  vorm	  van	  “gemeentebelangen”	  
en	  “leefbaar	  Borger-‐Odoorn”.	  
Volgens	  mij	  hebben	  we	  kansen	  om	  daar	  verandering	  in	  te	  brengen.	  Jaren	  geleden	  is	  de	  
decentralisatie	  ingezet.	  Rijkstaken	  naar	  de	  gemeente.	  Vooral	  de	  laatste	  4	  jaar	  is	  dit	  in	  een	  
stroomversnelling	  gekomen.	  De	  gemeente	  heeft	  beleid	  gemaakt	  op	  tal	  van	  terreinen;	  er	  zijn	  regels	  
gemaakt	  en	  verordeningen	  vastgesteld.	  Allemaal	  met	  het	  doel	  om	  onze	  inwoners	  zo	  goed	  mogelijk	  te	  
bedienen.	  Burgers	  hebben	  echter	  naar	  mijn	  mening	  onvoldoende	  gelegenheid	  gehad	  om	  als	  
gebruiker	  van	  deze	  gemeentelijke	  diensten,	  invloed	  te	  hebben	  op	  de	  vormgeving	  daarvan.	  M.a.w.	  al	  
was	  de	  inspraak	  soms	  wel	  geregeld,	  van	  medezeggenschap	  was	  geen	  sprake.	  
Onze	  partij	  zal	  zich	  empathisch	  opstellen,	  invoelen	  en	  aanvoelen	  wat	  de	  boodschap	  van	  de	  burger	  is	  
en	  hiermee	  een	  verbinding	  maken	  met	  het	  gemeentelijk	  beleid.	  	  Dus	  eigenlijk	  de	  relatie	  van	  de	  
gemeente	  tot	  de	  burger	  verbeteren.	  Wel	  een	  hele	  klus,	  maar	  noodzakelijk	  om	  onze	  sociaal	  
democratische	  idealen	  te	  bereiken.	  Als	  raadslid	  van	  Borger-‐Odoorn	  wil	  ik	  daar	  graag	  aan	  werken.	  
	  
5	  Yannick	  Olij	  

Mijn	  naam	  is	  Yannick	  Olij	  en	  ik	  ben	  19	  jaar	  oud.	  Ik	  studeer	  Social	  Work	  in	  
Groningen	  en	  woon	  met	  veel	  plezier	  in	  Tweede	  Exloërmond.	  Ik	  vind	  het	  
belangrijk	  dat	  ook	  de	  jeugd	  wordt	  betrokken	  bij	  de	  politiek,	  en	  heb	  mij	  dan	  ook	  
kandidaat	  gesteld	  om	  me	  hiervoor	  in	  te	  zetten.	  
Karate	  is	  een	  hobby	  van	  mij.	  
	  
	  
	  

	  
6	  Merel	  Zwiep	  

Ik	  ben	  Merel	  Zwiep,	  20	  jaar	  oud	  en	  woon	  in	  Bronnegerveen.	  Ik	  studeer	  in	  
Leeuwarden	  voor	  docent	  Aardrijkskunde.	  Vanuit	  mijn	  opleiding	  heb	  ik	  steeds	  
meer	  interesse	  gekregen	  voor	  de	  politiek.	  Mijn	  vader	  zit	  al	  zo	  lang	  ik	  mij	  kan	  
herinneren	  bij	  de	  PvdA.	  Hij	  is	  zeer	  betrokken	  bij	  de	  politiek	  en	  de	  mensen	  in	  de	  
gemeente.	  Dit	  vind	  ik	  een	  mooie	  eigenschap	  en	  ik	  merk	  dat	  ik	  zelf	  ook	  steeds	  
meer	  interesse	  kreeg	  in	  wat	  er	  precies	  gaande	  was	  in	  de	  gemeente.	  Wel	  zag	  ik	  bij	  
de	  laatste	  paar	  verkiezingen	  dat	  veel	  mensen	  om	  mij	  heen,	  en	  dan	  vooral	  ook	  
jongeren,	  niet	  gingen	  stemmen.	  Hiermee	  maakte	  ik	  dan	  vaak	  een	  praatje	  en	  
stimuleerde	  ze	  natuurlijk	  om	  wel	  te	  gaan	  stemmen,	  een	  stem	  is	  een	  belangrijk	  
recht	  wat	  je	  moet	  gebruiken.	  Bij	  de	  gemeenteraadverkiezingen	  is	  dit	  nog	  meer	  
van	  toepassing;	  het	  gaat	  dan	  om	  je	  eigen	  omgeving	  waar	  je	  invloed	  op	  kunt	  

hebben.	  Mijn	  keus	  om	  bij	  de	  PvdA	  op	  de	  lijst	  te	  gaan	  was	  snel	  gemaakt,	  ik	  heb	  van	  dichtbij	  mee	  
gemaakt	  hoe	  iedereen	  zich	  altijd	  vol	  inzet	  voor	  de	  maatschappij	  en	  het	  beste	  wil	  voor	  de	  inwoners.	  
Daarbij	  is	  het	  van	  belang	  om	  op	  te	  komen	  voor	  de	  zwakkeren	  in	  de	  samenleving.	  En	  gelijke	  kansen	  
voor	  iedereen.	  Ook	  gaat	  er	  altijd	  veel	  aandacht	  uit	  naar	  dingen	  die	  ik	  belangrijk	  vind,	  zoals	  werk,	  
wonen	  en	  zorg.	  
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7	  Jan	  Feiken	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  8	  Geert	  Warrink	   	  9	  Fien	  Heeringa	   	  	  10	  Sylvo	  Gaastra	  
	  

	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
11	  Henk	  Bijker	   12	  AlbertHoven	   13	  Annelies	  Arling	   14	  Riet	  Masselink	  	  
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PvdA	  afdeling	  Borger-‐Odoorn	  reikt	  de	  Vrijwilligersprijs	  2017	  uit	  	  
aan	  Vrijwilligers	  Van	  Slag	  
De	  uitreiking	  van	  de	  prijs	  werd	  in	  Ons	  Dorpshuis	  te	  Valthe	  gehouden.	  

	  
De	  jury	  voorzitter	  en	  fractievoorzitter	  van	  de	  PvdA	  Henk	  Zwiep,	  had	  lovende	  woorden	  voor	  de	  drie	  
genomineerden.	  

De	  bewoners	  van	  de	  gemeente	  Borger-‐
Odoorn	  hadden	  gekozen:	  	  op	  de	  eerste	  plaats	  
Vrijwilligers	  Van	  Slag	  en	  op	  een	  gedeelde	  
tweede	  plaats	  Vereniging	  voor	  Dorpsbelangen	  
in	  Nieuw-‐Buinen	  en	  de	  bestuursleden	  van	  
Fitplus	  Borger-‐Odoorn.	  Een	  groot	  deel	  van	  de	  
genomineerde	  vrijwilligers	  was	  aanwezig.	  

In	  de	  toespraak	  gaf	  Henk	  Zwiep	  aan	  dat	  
vrijwilligers	  erg	  belangrijk	  zijn	  voor	  de	  
verenigingen,	  voor	  de	  leefbaarheid	  en	  
verbinding	  met	  de	  inwoners	  in	  een	  dorp,	  voor	  
het	  bevorderen	  van	  sportieve	  activiteiten	  voor	  
jong	  en	  oud,	  voor	  culturele	  activiteiten.	  
Bepaalde	  activiteiten	  verdienen	  extra	  
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aandacht	  zoals	  een	  maandelijkse	  activiteit	  van	  
Dorpsbelangen	  Nieuw-‐Buinen;	  ook	  de	  mooie	  
herinneringen	  aan	  het	  bezoek	  van	  Koningin	  
Maxima	  en	  de	  daaraan	  gekoppelde	  
activiteiten	  zijn	  waardevol.	  Vrijwilligers	  van	  
Fitplus	  die	  met	  een	  klein	  bestuur,	  met	  
ondersteuning	  van	  deskundigen,	  voor	  
ouderen	  veel	  activiteiten	  ontwikkelen.	  Al	  deze	  
actieve	  vrijwilligers	  kunnen	  niet	  genoeg	  
gewaardeerd	  worden,	  aldus	  jury	  voorzitter	  
Henk	  Zwiep.	  	  	  
De	  winnaar	  Vrijwilligers	  Van	  Slag	  verdienen	  
deze	  prijs,	  aldus	  Henk	  Eggens.	  Verschillende	  
groepen	  zijn	  verantwoordelijk	  voor	  de	  
opbouw	  van	  het	  podium,	  de	  lichtshow,	  

onderhoud	  en	  installatie	  van	  apparatuur,	  
begeleiden	  van	  muzikanten	  en	  bands,	  
programmering	  en	  artiestenboeking.	  
Vrijwilligers	  van	  jong	  tot	  oud	  zetten	  zich	  in	  
voor	  een	  cultuurpodium	  en	  platform	  voor	  
talent.	  Opmerkingen	  van	  stemmers:	  mooiste	  
en	  succesvolste	  cultuurpodium	  voor	  Borger	  en	  
omgeving.	  Henk	  Eggens	  dankte	  namens	  de	  
groep	  voor	  de	  uitgesproken	  waardering,	  voor	  
de	  oorkonde,	  de	  bon	  en	  de	  bloemen.	  Ook	  de	  
andere	  twee	  genomineerden	  kregen	  een	  
boeket	  bloemen	  overhandigd.	  
	  
	  
Annelies	  Arling	  
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ENERGIE,	  	  wat	  is	  dat	  en	  wat	  doen	  we	  er	  mee?	  
	  
Allereerst	  	  de	  energie	  die	  je	  in	  je	  lijf	  hebt.	  Heel	  	  
belangrijk	  dat	  spreekt	  	  voor	  zich.	  
Maar	  daar	  willen	  we	  	  het	  nu	  even	  niet	  over	  
hebben.	  Nee	  het	  gaat	  nu	  over	  de	  	  energie	  die	  
we	  nodig	  hebben	  voor	  	  het	  verwarmen	  van	  
ons	  	  huis,	  voor	  de	  verlichting,	  koelkast,	  
wasmachine,	  koffiezetter	  en	  al	  die	  tientallen	  
apparaten	  die	  het	  leven	  aangenamer	  maken.	  
We	  kunnen	  er	  niet	  meer	  zonder,	  laat	  dat	  
duidelijk	  zijn.	  Welke	  vorm	  van	  energie	  krijgen	  
we	  in	  onze	  meterkasten?	  Natuurlijk	  	  groen	  
want	  dat	  is	  goed	  voor	  het	  milieu	  en	  ook	  nog	  
goedkoop,	  want	  voor	  NIKS	  GAAT	  DE	  ZON	  OP.	  
En	  hoe	  vangen	  we	  die	  op?	  Zonnepanelen	  
natuurlijk,	  op	  onze	  daken	  en	  door	  middel	  van	  	  
zonneparken.	  Maar	  wat	  moeten	  we,	  als	  we	  
een	  week	  geen	  zonnestraal	  zien,	  	  dan	  gaan	  we	  
de	  energie	  toch	  opslaan	  in	  batterijen!	  
Het	  lijkt	  zo	  eenvoudig	  en….	  weet	  je	  wat	  ook	  	  
de	  toekomst	  is:	  waterstof.	  Zo	  lazen	  we	  in	  het	  
dagblad	  van	  een	  paar	  weken	  geleden	  van	  de	  
waterstof	  professor,	  en	  dat	  ging	  “toevallig”	  

over	  waterstof.	  De	  mooiste	  uitspraak	  van	  
hem:	  waterstof	  is	  niet	  explosief!	  	  Is	  buskruit	  
dat	  ook	  niet?	  Nee,	  maar	  je	  kunt	  het	  ook	  
explosief	  maken.	  
Eén	  ding	  is	  zeker:	  Energie	  kost	  geld,	  veel	  geld	  
en	  veel	  verdraagzaamheid.	  Zonneparken,	  
windmolens	  ,	  ja	  prima	  toch…maar	  niet	  bij	  mij	  
in	  de	  buurt.	  	  
Een	  alternatief:	  ja	  zeker,	  neem	  de	  Sahara….	  
Heel	  veel	  zon	  en	  een	  kabeltje	  naar	  Nederland	  
en	  we	  	  hebben	  groene	  energie.	  Of	  aardgas	  uit	  
Rusland:	  daar	  zit	  zoveel	  	  gas	  in	  de	  aarde	  	  en	  als	  
daar	  een	  bevinkje	  komt	  ?	  Nou,	  daar	  zitten	  we	  
niet	  mee.	  
Lieve	  mensen,	  we	  willen	  alles.	  Zeker	  de	  lusten,	  
maar	  de	  lasten?	  Nee,	  hoe	  kom	  je	  daar	  nu	  bij.	  
Die	  zijn	  voor	  iemand	  anders.	  
Wij	  gaan	  het	  voorjaar	  en	  de	  zomer	  tegemoet,	  
en	  dus	  gaan	  u	  en	  ik	  straks	  van	  de	  zon	  
genieten.	  
De	  zon	  die	  voor	  NIKS	  	  OP	  GAAT!	  
AJH
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Debet credit
2017 2016 2017 2016

vorderingen  300,44€       3,83€          Eigen Vermogen  2.186,76€     2.025,88€   
Bankrekening  1.966,91€    187,12€      reservering  267,12€        160,00€      
spaarrekening  2.116,42€    2.512,59€   Crediteuren  1.929,89€     517,66€      

4.383,77€    2.703,54€    4.383,77€     2.703,54€    

Baten lasten
2017 2016 2017 2016

afdracht PVDA vergaderkosten* € 353,25 € 469,00
afdracht gewest € 832,90 € 926,70 themavergadering € 237,05 € 69,00
extra afdracht 
PvdA € 0,00 gezamelijke activiteiten € 107,12
contributie politici € 600,00 € 600,00 overige vergoedingen € 151,25 € 247,42
rente € 0,44 € 3,83 telefoonkosten € 0,00
verkiezingsfonds € 0,00 kantoorartikelen € 57,05
overige giften € 399,00 € 79,65 internetsite
buitengewone 
baten € 0,04 promotie/campagne € 410,55 € 295,42

€ 48,20 drukkosten/mailing € 274,07 € 281,69
resultaat reiskosten € 150,36

bankkosten € 38,28 € 38,37
buitengewone lasten 150,00€        

resultaat € 160,88
1.832,38€    1.658,38€    1.832,38€     1.658,38€    

baten lasten
2018 2017 2018 2017

afdracht PVDA vergaderkosten € 650,00  353,25€      
afdracht gewest € 853,00 € 832,90 themavergadering € 220,00  237,05€      
extra afdracht 
PvdA  -€                gezamelijke activiteiten € 130,00
contributie politici € 400,00 € 600,00 overige vergoedingen € 150,00  151,25€      
rente € 2,00  0,44€          telefoonkosten € 50,00  -€            
verkiezingsfonds € 1.401,00  -€                kantoorartikelen € 60,00  57,05€        
overige giften  399,00€      internetsite € 40,00
buitengewone 
baten 0 € 0,04 promotie/campagne € 2.500,00  410,55€      

drukkosten/mailing € 500,00  274,07€      
resultaat € 1.844,00 reiskosten € 150,00

bankkosten € 50,00  38,28€        

buitengewone lasten 0 € 150,00

resultaat € 160,88

4.500,00€    1.832,38€    4.500,00€     1.832,38€    

Jaarrekening 2017 en begroting 2018

jaarrekening
Balans per ultimo

Resultatenoverzicht per ultimo

Begroting 2018 versus resultaat ultimo 2017


